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PROTOKOŁ Nr XVI/08 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 14 marca 2008 roku 
 
 

W sesji udział wzięli: 
a/ piętnastu radnych Rady Gminy         -    wszyscy obecni 
b/ Wójt Gminy                                         -  Eugeniusz Dańczak 
c/ Z-ca Wójta                                          -  Tadeusz Bejnarowicz  
d/  Sekretarz Gminy                                -  Iwona Wójcik 
e/  Skarbnik Gminy                                 -  Marek Malinowski 
f/  Radca Prawny                                   -   Beata Sadowska 
g/  Dyrektor GOK                                   -  Grażyna Chojnowska 
h/  Dyrektor Zespołu Szkół                    -   Sławomir Miluski 
i/   Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kasz.      -   Elżbieta Fryckowska  
j/ Kierownik OPS                                    -  Krystyna Szustak  
  
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

       2. Sprawozdanie Wójta z dzia łalności między sesjami oraz z wykonania uchwał. 
       3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady  za okres między sesjami: 
            a/ Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki, 
            b/ Komisji Rewizyjnej, 
            c/ Komisji Budownictwa, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego. 
       4. Przyjęcie Planu zbywania nieruchomości na terenie gminy Dębnica   
            Kaszubska. 
       5. Podjęcie uchwały w sprawie: 

a/ opłat adiacenckich 
b/ zmiany uchwały Nr XL/234/2006 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
03.02.2006r. w sprawie zasad udostępniania sal sportowych, obiektów 
sportowych i pomieszczeń szkolnych stanowiących własność gminy Dębnica 
Kaszubska i oddanych w trwały zarząd szkołom publicznym z terenu gminy, 
c/ zmiany uchwały Nr XLVI/266/2006 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
12.09.2006r. w sprawie szczegó łowych zasad i trybu umarzania, odraczania  
i rozkładania na raty należności pieniężnych Gminy Dębnica Kaszubska,  
w tym jej jednostek organizacyjnych, do których nie stosuje si ę przepisów 
ustawy Ordynacja podatkowa oraz wskazania organów do tego uprawnionych  
d/ stwierdzenia zgodności miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu części osiedla wielorodzinnego w miejscowości 
Motarzyno gmina Dębnica Kaszubska ze studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Dębnica kaszubska. 
e/ miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu cz ęści 
osiedla wielorodzinnego w miejscowości Motarzyno gmina Dębnica 
Kaszubska. 
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f/ stwierdzenia zgodności miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu Parku Wiatrowego „DOBRA” po łożonego w rejonie 
miejscowości Dobra gmina Dębnica Kaszubska ze studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy D ębnica Kaszubska. 
g/ miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  dla terenu Parku 
Wiatrowego „DOBRA” położonego w rejonie miejscowości Dobra gmina 
Dębnica Kaszubska. 
h/ przyjęcia „Programu opieki nad zabytkami gminy Dębnica Kaszubska na 
lata 2008 -2011 , 
i/  nieodpłatnego przejęcia na własność z zasobu Agencji Nieruchomości 
Rolnych do zasobu mienia komunalnego gminy Dębnica Kaszubska, 
j/ zamiaru przekształcenia Zakładu Gospodarki Komunalnej w spó łkę,  
k/ uchwalenia budżetu na 2008 rok  

           l/ w sprawie zmiany uchwa ły Nr XXVII/142/2004 Rady Gminy Dębnica  
               Kaszubska z dnia 14 grudnia 2004 roku w sprawie ustalenia trybu  
               udzielania i rozliczania dotacji dla szkó ł i przedszkoli niepublicznych  
               o uprawnieniach szkó ł publicznych. 
       6. Interpelacje radnych. 

 7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
 8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zg łoszone w trakcie sesji. 

      9. Zamknięcie obrad.    
 
Przebieg sesji: 
 
Ad.1 
 
a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
             
b/ 
  

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformowa ł, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
Wójt Gminy złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad  prosi o zdjęcie z porządku 
obrad pkt. 5 f i pkt 5 g. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz z zarządził głosowanie nad zdjęciem  
z porządku obrad pkt. 5f i 5g. 
W wyniku głosowania pkt. 5f i 5g zostały zdjęty z porządku obrad jednogłośnie /15 
za/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad przyjęciem 
porządku obrad po wprowadzonych zmianach. 
W wyniku głosowania porządek został jednogłośnie przyjęty jednogłośnie /15 za/. 
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c/  
 
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku g łosowania 
protokół został przyjęty (13 za, 2 wstrzymujący). 
 
 
Ad 2   
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 15 lutego 2008 r. do 13 
marca 2008r. / sprawozdanie stanowi za łącznik Nr 1 do protokołu/.   
Następnie Sekretarz Gminy przedstawi ła sprawozdanie z wykonania uchwa ł 
/załącznik Nr 2 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad 
przedstawionymi sprawozdaniami. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosi o wyjaśnienie zakresu uwag 
kuratorium do uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia szkoły podstawowej im. 
Tadeusza Kościuszki w Dębnicy Kaszubskiej. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że kuratorium nie ma uprawnień nadzorczych, takie 
uprawnienia ma Wojewoda. Pismo takiej treści zostanie przesłane do Kuratora. 
Uchwała wymaga opinii rodziców i związków zawodowych. 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem czy realizacja tej uchwały jest już na takim 
etapie by komisja oświaty mogła rozpocząć prace reorganizacyjne oraz, czy autobus 
o którym był mowa ma być zakupiony dla szkoły podstawowej w Dębnicy 
Kaszubskiej. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że komisja oświaty może rozpocząć prace. 
Wójt Gminy poinformował, że autobus jeżeli dojdzie do jego zakupu będzie 
zakupiony do szkoły podstawowej w Dębicy Kaszubskiej. 
Radna J. Karaś prosi także o bliższe informacje dotyczące programu na festyn 
„Leśne smakołyki” 
Wójt poinformował, że został napisany i złożony program na uzyskanie dotacji  
w wysokości 5 tys. na organizację imprezy jednorazowej p.t. „Leśne Smakołyki”. 
Festyn jest planowany w Dębnicy Kaszubskiej i ma na celu promowanie naszej 
gminy.  
Radna U. Frankowska w sprawie realizacji uchwa ły dotyczącej ustalenia najniższego 
wynagrodzenia zasadniczego ma zastrzeżenia. Osoby, które zgodnie z ta uchwa ła 
miały otrzymać podwyżki skarżą się, że ta uchwała nie przyniosła spodziewanego 
przez nich efektu. Na przykład płace sprzątaczek bez względu na staż pracy są dla 
wszystkich jednakowe, gdyż stażowe zostało włączone do najniższego 
wynagrodzenia. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważał, że realizacja tej uchwały będzie 
miała inny charakter, także sądził, że każdy pracownik otrzyma najniższe 
wynagrodzenie obowiązkowo a stażowe dodatkowo, gdyż to świadczenie jest 
wypracowane przez pracownika. 
Sekretarz Gminy zauważyła, że pensje zasadnicze wzrosły w tej grupie znacznie. 
Głównym założeniem tej uchwały była likwidacja w tej grupie dodatku 
motywacyjnego. Na ten cel mogliśmy z budżetu wygospodarować na ten rok 100 tys. 
zł. Płaca zasadnicza nie mogła być niższa niż 1.126 zł. W kilku przypadkach do płacy 
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doliczono stażowe. O rozdziale środków decydują dyrektorzy. Przyznane kwoty 
podwyżek różnie były argumentowane mi. zakresem obowiązków (sprzątaczka, 
woźna, sekretarka, kierowca). 
Radna U. Frankowska uważa, że do tego tematu należało podejść inaczej. 
Radny P. Pałubicki uważa, że takie postępowanie dyrektorów odbiera jako 
niewykonanie naszej uchwały. Jego zdaniem każdy pracownik powinien dostać płacę 
minimalną + dodatek stażowy. Nie przemawia do niego argumentacja dyrektorów.  
Radna J. Karaś popiera przedmówcę. Każda grupa zawodowa ma swoje tabele 
zaszeregowania. Nie może tak być by świeżo przyjęty pracownik zarabiał tyle co 
doświadczony z wieloletnim stażem. Na wysługę należy zapracować. Intencje rady 
były inne. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że suma składników nie może być niższa niż 1.126 
zł. 
Zastępca Przewodniczącego K. Olech uważa, że należy przeprowadzić rozmowy  
z dyrektorami, gdyż to oni tworzą politykę płacową. Pracownicy obsługi nie mogą 
mieć pretensji do radnych.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz podkreślił, że rada nic nie ma do 
wysokości płacy. Płaca zależy od dyrektora. To miała być regulacja. Każdy nowo 
zatrudniany pracownik wie za jaką stawkę będzie pracował. Także uważa, że 
uchwała nie jest wykonywana. Każdy pracownik winien mieć zagwarantowaną 
minimalną krajową + dodatkowe składniki. Pracownicy, którym wliczono stażowe do 
płacy są stratni. Zwrócił się z pytaniem, czy jest to zgodne z uchwa łą. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że tak. Jednocześnie poinformowała, że gdybyśmy 
chcieli zgodnie z sugestiami radnych przyznawać podwyżki to w budżecie dla tej 
grupy należało zagwarantować 17% wzrost środków na płace a nie 10%. Należy 
także zachować hierarchię w stanowiskach. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że place nauczycieli naliczane 
są zgodnie z Karta Nauczyciela, natomiast pozosta łym pracownikom na podstawie 
rozporządzenia. Nadal podtrzymuje stanowisko, że stażowym nie powinno się 
uzupełniać gwarantowanej płacy minimalnej. Jeżeli pracownicy nie zgadzają się  
z kwota przyznanej podwyżki to powinni złożyć protest do dyrektora. 
Radna U. Frankowska zauważyła, że pracownicy cieszą się z podwyżek, ale trudno 
im pogodzić się z tym, że stażowe weszło do płacy minimalnej. 
Radny P. Pałubicki poinformował, że nie zgadza się z tym by na płacę minimalna 
składała się płaca zasadnicza + stażowe. 
Radna I. Tkaczyszyn zwróciła także uwagę na fakt, że nie można porównywać płacy 
kierowcy z płacą sprzątaczek. Kierowca ma zupełnie inne dodatki. 
Więcej uwag do sprawozdań Wójta nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zamknął dyskusję nad sprawozdaniami 
Wójta. 
 
Ad 3 
 
      Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności komisji za 2008 rok. 
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na trzech 
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wspólnych posiedzeniach, na których by ły omawiane i opiniowane materia ły na 
dzisiejszą sesję. 
b/ 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że 
członkowie komisji spotkali się w okresie miedzysesyjnym 3 razy na wspólnych 
posiedzeniach, na których omawiano i opiniowano materia ły na dzisiejszą sesję oraz 
na 2 samodzielnych posiedzeniach, na których przeprowadzono kontrole Zespo łu 
Szkół w Dębnicy Kaszubskiej. 
 
c/ 
 
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
Leszek Młyński poinformował, że członkowie komisji spotkali się na 3 wspólnych 
posiedzeniach, na których omawiano i opiniowano materia ły na dzisiejszą sesję. 
 
Ad 4 
 

Marian Adamowicz – Przewodniczący Rady poprosił Zastępcę 
Przewodniczącego Krzysztofa Olech o przedstawienie planu zbywania i zamiany 
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 21.02.2008 r. 
Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech przedstawi ł Plan zbywania  
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska /załącznik Nr 3 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Plan był opiniowany na  
posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 07.03.2008  r. i uzyska ł pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
dodatkowe pytania dotyczące Planu zbywania i zamiany nieruchomości na terenie 
Gminy Dębnica Kaszubska .  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem do obecnego na 
sesji sołtysa wsi, czy ma uwagi do przedstawionego Planu zbywania.  
S. Labuda – sołtys Wsi zwrócił się z pytaniem co miejscowość dostanie w zamian. 
Uważa, że te pomieszczenia należy przeznaczyć na mieszkania, których w gminie 
brakuje. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że radni znają problem 
mieszkaniowy na terenie Gminy. W celu jego rozwiązania planowana jest budowa 
mieszkań socjalnych w Borzęcinie. Środki jakie Gmina pozyska ze sprzedaży 
pomieszczeń w Budowie mają być przeznaczone na ten cel. 
Wójt poinformował, że jest złożony wniosek na remont „Domu Ludowego”  
w Budowie. Podtrzymuje stanowisko, że Gmina musi uciekać od udziału we 
wspólnotach gdzie nasze udziały dotyczą 1 lub 2 mieszkań. Najemcy nie dbają  
o mieszkania komunalne. Gmina planuje budowę mieszkań socjalnych w Borzęcinie, 
zdaje sobie sprawę, że nie każdemu będzie się to podobało. 
Radny P. Pałubicki prosi sołtysa o zajęcie konkretnego stanowiska, gdyż od jego 
decyzji uzależnia swoje stanowisko w tej sprawie. 
S. Labuda poinformował, że jest za sprzedażą ale oczekuje zabezpieczenia lokalu 
mieszkalnego dla lokatora z „Domu Ludowego”, gdyż ta placówka jeżeli ma być  
w przyszłości wykorzystywana do organizacji różnych imprez powinna pozostać bez 
lokatorów. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że politykę mieszkaniową 
określa Wójt Gminy.  
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zamkną dyskusję nad Planem zbywania 
nieruchomości. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad Planem z dnia 21.02.2008 r..  
           W wyniku głosowania plan nabywania i zamiany nieruchomości na 
terenie Gminy został przyjęty   (11 za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące).   
( o godz. 1100 posiedzenie opuścił radny M. Szumski). 
 
 
Ad 5 
 
a/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie opłat 
adiacenckich. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 4 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 07.03.2008 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /12 za, 2 wstrzymujące/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.     
 
b/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zmiany 
uchwały Nr XL/234/2006 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 03.02.2006r. w 
sprawie zasad udostępniania sal sportowych, obiektów sportowych i pomieszczeń 
szkolnych stanowiących własność gminy Dębnica Kaszubska i oddanych w trwały 
zarząd szkołom publicznym z terenu gminy. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 5 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 07.03.2008 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /12 za, 1 wstrzymujący/. 
W trakcie głosowanie był nieobecny R. Knitter. 
Uchwała stanowi załącznik Nr  18 do protokołu.  
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c/    
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLVI/266/2006 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 12.09.2006r. w 
sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania i rozk ładania na raty 
należności pieniężnych Gminy Dębnica Kaszubska, w tym jej jednostek 
organizacyjnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy Ordynacja podatkowa 
oraz wskazania organów do tego uprawnionych.  
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 6 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 07.03.2008 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /13 za, 1 wstrzymujący/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 
d/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie stwierdzenia 
zgodności miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu cz ęści 
osiedla wielorodzinnego w miejscowości Motarzyno gmina Dębnica Kaszubska ze 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Dębnica kaszubska. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 7 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 07.03.2008 r. i uzyska ł 
negatywną  opinię. W okresie między posiedzeniem komisji a sesją odbyło się 
spotkanie z planistami, którzy wnieśli poprawkę do planu polegającą na 
zaplanowaniu pominiętych terenów parkingowych dla samochodów osobowych przy 
bloku Nr 68.  
Radna Karaś zwróciła się z pytaniem czy wszystkie wątpliwości zostały uzupełnione  
i wyjaśnione. 
Radny L. Młyński zauważył, że mieszkańcom był wyłożony inny plan, który został 
przez nich zatwierdzony, czy rada może zatwierdzić plan po zmianach bez 
konsultacji z mieszkańcami. 
Radca Prawny poinformowała, ze został złożony wniosek, który planiści pominęli. 
Procedura odbyła się zgodnie z obowiązującym prawem. 
Sekretarz Gminy przypomniała, że plan wykłada się na okres 21 dni. W tym czasie 
mieszkańcy mogą składać w tym czasie swoje uwagi. Urbanista przekona ł nas, że 
wniosek zgłoszony na wspólnym posiedzeniu należy uznać jako wniosek do planu. 
Do momentu rozstrzygnięcia na sesji mogą być składane uwagi. Urbaniści dokonali 
zmian w załączniku Nr 2, które polegają na zmniejszeniu terenów rekreacyjnych  
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z przeznaczeniem ich na wydzielenie terenów pod parking dla samochodów 
osobowych dla mieszkańców bloku 68. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że skoro uwagi zostały 
uwzględnione to projekt uchwały można przyjąć.  
Sekretarz Gminy zauważyła, że była obawa, że te 21 dni blokuje gminę a nie 
mieszkańców.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /12 za, 1 wstrzymujący/. 
W trakcie głosowanie był nieobecny M. Mnich. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.  
 
e/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu cz ęści osiedla wielorodzinnego 
w miejscowości Motarzyno gmina Dębnica Kaszubska.  
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 8 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /12 za, 1 wstrzymujący/. 
W trakcie głosowanie był nieobecny M. Mnich. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 
f/  
 Projekt uchwały zdjęty z obrad sesji 
 
g/ 
 
 Projekt uchwały zdjęty z obrad sesji 
 
h/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie przyjęcia 
„Programu opieki nad zabytkami gminy Dębnica Kaszubska na lata 2008 –2011. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 9 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 07.03.2008 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 

 



 9

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13 za/. 
W trakcie głosowanie był nieobecny L. Młyński 
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
 
i/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie   
nieodpłatnego przejęcia na własność z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych do 
zasobu mienia komunalnego gminy Dębnica Kaszubska,  
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 
10 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 07.03.2008 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Wójt Gminy poinformował, że uchwała dotyczy przejęcia od Agencji Nieruchomości 
Rolnej do zasobów mienia komunalnego Gminy dróg wewnątrz osiedla w Gogolewie. 
Z chwila przejęcia tych dróg jest możliwość ubiegania się o środki na utrzymanie tej 
infrastruktury od ANR.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13 za/. 
W trakcie głosowanie był nieobecny L. Młyński 
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
 
j/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zamiaru 
przekształcenia Zakładu Gospodarki Komunalnej w spó łkę. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 
11 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 07.03.2008 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radny L. Młyński zwrócił się z zapytaniem, czy można zmienić nazwę dla tego 
zakładu. 
Radca Prawny poinformowała, że tak. 
Radna J. Lejczak zwróciła uwagę na bardzo słabe usprzętowienie zakładu. Uważa, 
że zakład należy najpierw dosprzętowić a dopiero później pomyśleć  
o przekształceniu. 
Radna U. Frankowska także uważa, że proces przekształceniowy należy rozpocząć 
od dosprzętowienia. 
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Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy z budżetu gminy można 
dofinansowywać spółkę. 
Radca Prawny poinformowała, że taka możliwość istnieje w każdym momencie 
trwania spółki, można także zwiększyć kapitał założycielski. 
Wójt Gminy uważa, że przekształcenie przyniesie zamierzony efekt. Argumentem za 
tym przemawiającym są planowane na terenie gminy inwestycje, do których realizacji 
ten zakład będzie mógł w drodze przetargu przystąpić. Nikt nie da gwarancji 
sukcesu. Rada Gminy zadecydowała o przyznaniu środków na zakup koparki do tego 
zakładu, do chwili obecnej zakład nie podjął żadnych działań w tym kierunku  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. Uważa, że radna Lejczak jest 
zakodowana na nie. 
Radna J. Lejczak uważa, że przekształcenie nic nie zmieni w funkcjonowaniu tego 
zakładu. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że musimy iść w kierunku 
przekształcenia gdyż ten zakład powinien lepiej funkcjonować. W chwili obecnej ten 
zakład nie rozwija się. Zakład nie może świadczyć usług, nie może zgłaszać się do 
przetargów. Jest za przekszta łceniem w spółkę. Nie obawia się, że będzie gorzej. 
Wszystko będzie zależało od dyrektora. 
Radna J. Lejczak zauważyła, że dyrektor ma umowę o pracę więc musi przejść jak 
każdy pracownik do spółki. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz stwierdził, że przejść musi, ale czy 
zostanie prezesem to niewiadomo, gdyż musi być wyłoniony w drodze konkursu. 
Uważa, że w obecnych czasach nie ma kłopotu z pozyskaniem sprzętu. Spółka może 
brać kredyty na zakup sprzętu oraz brać sprzęt w leasing. Sądzi, że warunki płacowe 
pracowników także ulegną poprawie. Obecnie zakład funkcjonuje na przetrwanie.    
Radny P. Pałubicki zauważył, że plusem przekształcenia jest to, że nadal będziemy 
decydować o cenie wody i odbioru ścieków oraz to, że zakład będzie mógł zaciągać 
pożyczki i brać sprzęt w leasing, świadczyć usługi dla ludności i stawać  
w przetargach na wykonywanie prac. Jeżeli chodzi o prezesa spółki to także uważa, 
że powinien być wybrany w drodze konkursu i powinna to być osoba doświadczona.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że obecny dyrektor ma duże 
szanse zostać prezesem gdyż dobrze zna realia tego zak ładu oraz nasze potrzeby  
i oczekiwania. Od kandydata na tę funkcje będziemy oczekiwać planu działania  
i rozwoju tej spółki. 
Radna J. Karaś stwierdziła, że została przekonana po zapewnieniach Wójta, że Rada 
Nadzorcza nie będzie powołana w celu osiągnięcia korzyści majątkowych. Sądzi, że 
obecna rada nakreśli kierunek działania tej spółki a następcy będą to szanować. Jest 
za przekształceniem. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że na członków rady nadzorczej 
nie powoła się osób które chciały by żyć z wynagrodzenia. Sądzi, że będą to tylko 
diety. Zwrócił się z pytaniem kto powołuję radę nadzorczą i ustala wysokość diet. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że rada nadzorcza musi składać się z przynajmniej 
3 osób, które powołuje Wójt jako zgromadzenie wspólników. Propozycja Wójta jest 
taka, by w skład tej rady oddelegować kierownictwo urzędu. Obecnie musimy przejść 
przeszkolenie. Nie mamy wzorców na których moglibyśmy się uczyć. W pierwszym 
etapie ma to funkcjonować bezkosztowo. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że radni z uwagi na swoją 
funkcję nie mogą wchodzić w skład rad nadzorczych. W pierwszym etapie Wójt nie 
chce wprowadzać ludzi obcych, później w zależności od rozwoju sytuacji. Osoby 
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wchodzące w skład rady nadzorczej muszą mieć ukończony kurs zakończony 
egzaminem państwowym. 
Zastępca Przewodniczącego K. Olech uważa, że przytaczane argumenty skłaniają 
do przekształcenia, ale co z pracownikami. 
Wójt Gminy stwierdził, że pracownicy zostaną przeniesieni. Zapewni ł, że nie będą 
musieli bać się o utratę stanowiska pracy. Sądzi, że po zmianach ich pensje także 
będą wyższe. 
Radca Prawny poinformowała, ze w takim przypadku pracownicy przenoszeni są  
z mocy prawa. Dotyczy to także dyrektora, który zostaje przeniesiony ale nie dotyczy 
stanowiska. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że jeżeli przyszły prezes będzie 
prawidłowo kształtował politykę kadrową to zakład ma duże szanse. To posunięcie 
ma przyczynić się do pozostawiania środków finansowych za inwestycje w gminie  
a nie wyprowadzania ich po za teren gminy. Nie mając własnego wykonawcy na 
kanalizację możemy stracić duże pieniądze. Firmy, które staną do przetargu 
dogadają się. 
Radny P. Pałubicki prosi o informacje w sprawie wysokości pensji dyrektora po 
przeniesieniu do spółki.  
Radca Prawny wyjaśniła, że pierwotnie będzie otrzymywał w obecnej wysokości  
a później w zależności od ruchów, zgodnie z kodeksem pracy. 
S. Dawidowski – Sołtys Gogolewka uważa, że należy ten zakład sprywatyzować. Po 
podjęciu takiej decyzji będzie można ten zakład zmodernizować. W powstałej spółce 
tak jak w każdej będzie mogło dochodzić do wymiany kadry. Zasady wynagradzania 
będzie ustalać spółka. Wójt będzie nadzorował całość. Prosi o informację jak długo 
obecni pracownicy będą pod ochroną. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że pracownicy nie będą 
chronieni. Dobry pracownik sam się ochroni. Jeżeli ktoś będzie wywiązywał się ze 
swoich obowiązków w sposób należyty to nie musi obawiać się o pracę. 
Radny P. Pałubicki postawił wniosek by zakończyć dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad wnioskiem 
Radnego P. Pałubickiego. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty ( 12 za, 2 wstrzymujące). 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /11 za, 1 przeciw, 2 
wstrzymujące/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
 
k/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie uchwalenia 
budżetu na 2008 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 
12 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach Komisji Wspólnych i uzyska ł pozytywna opinię.  
Skarbnik Gminy poinformował, że w uchwale budżetowej uwzględniono wnioski 
zgłoszone przez Radnych na komisjach wspólnych.  W za łączniku Nr 3 ujęto na 2009 
rok budowę oczyszczalni przydomowych w Jaworach oraz w Maleńcu. W uchwale 

 



 12

ujęto także dotacje dla Niepublicznego Zespo łu Szkół i Przedszkola w Niepogledziu 
w wysokości wynikającej z subwencji MEN. Ujęto także środki na zakup autobusu 
IBUS w przypadku otrzymania dotacji z PEFRON. 
Radny L. Młyński zwrócił się z pytaniem, czy zagwarantowano środki finansowe na 
realizacje imprez kulturalnych przez stowarzyszenia zgodnie z ustaleniami z Forum 
Organizacji Pozarządowych działającym na terenie gminy. 
Wójt wyjaśnił, że takich imprez organizowanych nie przez GOK nie ma tak dużo. 
Zapewnił, że imprezy, które nie będą organizowane przez GOK będą ogłaszane do 
realizacji w formie konkursu i każda organizacja będzie mogła ubiegać się  
o organizację. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz nadmieni ł, że wykaz imprez, które mają 
być realizowane w tym roku na terenie gminy ma być przedstawiony do 
zatwierdzenia radzie. Z tego harmonogramu będzie wynikać, których imprez 
organizatorem będzie GOK, a które zostaną zlecone stowarzyszeniom. Uważa, że 
będzie to pierwszy krok w kierunku organizowania życia kulturalnego przez 
stowarzyszenia. 
Radna U. Frankowska zauważyła, że w budżecie na 2008 rok nie ma środków na 
budowę dróg na osiedlu Zajęcza oraz zwróciła się z pytaniem czy kompleks boisk  
w Dębnicy Kaszubskiej będzie realizowany w tym roku. 
Skarbnik wyjaśnił, ze osiedle Zajęcza z uwagi na to, że zadanie będzie realizowane 
w 2009 roku jest ujęte w WPI. Odnośnie kompleksu boisk w Dębnicy Kaszubskiej  
z uwagi na to, że program ogłoszony przez premiera jest programem rocznym b ędzie 
musiał być rozpoczęty i zakończony w roku bieżącym. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że na 2008 rok brak jest zagwarantowanych środków 
na urządzanie placów zabaw dla dzieci na terenie gminy. Czy ten temat będzie  
w roku bieżącym realizowany. 
Skarbnik poinformował, że realizacja zadań związanych z budową placów zabaw dla 
dzieci uzależniona jest od pozyskania środków z Urzędu Marszałkowskiego. Jeżeli 
uda nam się  pozyskać środki to będziemy realizować. Za środki z naszego budżetu 
nie uda się tego realizować. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /13 za, 1 wstrzymujący/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 
 
Wójt Gminy podziękował Radnym za przyjęcie budżetu na 2008 rok.  Podkreślił, że 
wszyscy dużo oczekują. Będzie starał się by realizacja inwestycji przebiega ła 
zgodnie z założonymi planami oraz będzie czynił wysiłki by pozyskiwać jak najwięcej 
środków na realizację zadań z zewnątrz. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że budżet został przyjęty rzutem 
na taśmę. Opóźnienia w przyjęciu uchwały budżetowej wynikły z uwagi zmiany,  
w sposobie finansowania kanalizacji. Chcia ł mieć pewność, że środki na tę 
inwestycję będą zagwarantowane w budżecie. Będzie starał się by kolejne uchwały 
budżetowe były podejmowane do końca grudnia.  
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l/ 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 

Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXVII/142/2004 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 14 grudnia 2004 
roku  
w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkó ł i przedszkoli 
niepublicznych o uprawnieniach szkó ł publicznych.  
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 
13 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Wspólnej w dniu 07.03.2008 r. i uzyska ł 
pozytywna opinię.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 
 
Ad 6 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosi ł Radnych  
o składanie interpelacji. 
Radni nie złożyli żadnych interpelacji. 
 
Ad 7 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, 
zapytań i informacji. 
 
Radna I. Tkaczyszyn prosi o: 
- zwrócenie się do ANR w celu podjęcia kroków zmierzających do zabezpieczenia 
basenów-silosów po ziemniakach stanowiących własność ANR a będących  
w dzierżawie, gdyż stwarzają zagrożenie bezpieczeństwa, 
- poprawić stan nawierzchni dróg powiatowych, gdyż powstaje co raz więcej wyrw. 
Radna I. Kiernicka prosi o naprawę drogi od „betonki” do Grabina oraz drog ę 
wewnątrz wsi, gdyż w stanie obecnym droga przypomina jedną wielka kałużę. 
Radny B. Rebas prosi o: 
- przeprowadzenie wycinki drze w krzewów przy drodze Starnice – Borzęcino, 
- poprawę jakości wody w ujęciu Borzęcinko-Brzeziniec, gdyż woda jest co raz 
gorsza . 
- poprawę stanu przystanków PKS w Borzęcinie, Borzęcinku i Brzezińcu, 
Radny K. Olech prosi o: 
- uporządkowanie terenu za Gminnym Ośrodkiem Kultury, 
- informację, kiedy zostanie zatrudniony nowy pracownik w dziale księgowości 
urzędu oraz kiedy zostanie rozwiązana sprawa zatrudnienia kasierki,  
- informację odnośnie utwardzenia ulicy Strzeleckiej, gdyż widzi, ze ta ulica jest 
częściowo utwardzona. Prosi o informację kto to wykonał. 
- ponownie zwraca się z prośba o wykonanie udrożnienia i utwardzenia rowu 
odwadniającego przy gimnazjum. 
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Radna J. Karąś prosi o: 
- poprawę estetyki w miejscowości, 
- informacje w sprawie gazyfikacji Dębnicy Kaszubskiej, czy ten temat jest nadal 
aktualny, 
- prosi o informacje kiedy zadaszenia będą przeniesione pod GOK. 
Radna U. Frankowska prosi o wykonanie rowów odwadniających w okolicy pętli 
autobusowej oraz przy drodze na „basen”. W chwili obecnej są tam bardzo trudne 
warunki poruszania się. 
Radny P. Pałubicki prosi o przeprowadzenie przeglądu dróg powiatowych i ustalenie 
zakresu planowanych prac na tych drogach.  
Radny R. Knitter prosi o: 
- przełożenie lampy zainstalowanej na terenie by łego PGR na słup przy świetlicy, 
- wykonanie odwodnienia od po łowy wsi w Gałęzowie w stronę jeziora oraz 
wyrównanie poboczy w tej miejscowości. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosi o wykonanie odwodnienia przy  
ul Skarszewskiej oraz poprawę nawierzchni asfaltu przy ulicy Kościelnej ( od Olecha 
w stronę szkoły, gdyż w asfalcie pojawiły się wyrwy. 
Radna J. Lejczak poinformowała, że pani dyrektor GOK po ostatniej komisji gdzie 
była omawiana sprawa zażalenia pracowników na jej działania udzieliła nagany 
jednej z pracownic. Uważa, że jest to odwet za pismo skierowane do rady.   
 
Ad 8 
 
 Wójt Gminy w odpowiedzi na wnioski i zapytania poinformowa ł, że uważa, że 
dzierżawca obiektów w Gogolewie powinien dla swojego bezpieczeństwa te zbiorniki 
już dawno zasypać nawet słomą. Z uwagi na zagrożenie jakie stwarzają będzie 
interweniował w tej sprawie. Odnośnie dróg na drogach powiatowych poinformowa ł, 
że wszyscy zdajemy sobie sprawę z ich stanu technicznego. Nasze drogi nie są 
przystosowane do przewozu tak ciężkich ładunków. Naprawa dróg na zimno mija się 
z celem gdyż jest nietrwała. 17 marca będzie u nas dyrektor ZDP i przeprowadzimy 
wizytację dróg w terenie. Ma świadomość, że dopóki nie będzie na drogach 
porządnej nawierzchni to łataniem dziur tego tematu nie załatwimy.  
W nawiązaniu do drogi w Grabinie to uważa, że sytuację w tej miejscowości można 
rozwiązać budując ciąg pieszo – jezdny. W tej miejscowości jak nie było chodników 
to woda spływała i nie tworzyły się kałuże. Biorąc pod uwagę stan naszych dróg 
należy stwierdzić, że drogi to nasza porażka. Szukamy pomysłów na ich rozwiązanie. 
Obecnie mieszkańcy ulicy Fabrycznej także piszą do nas petycje w sprawie drogi.  
Odnośnie problemów poruszonych przez radnego Rębasa poinformował, że sprawa 
wycinki krzewów i przycinki drzew będzie kontynuowana przy wykorzystaniu osób, 
którym sąd orzekł wykonywanie prac na rzecz środowiska oraz pracowników 
społeczno - użytecznych. Odnośnie poprawy jakości wody w ujęciu Borzęcinko-
Brzeziniec to uważa, że główną przyczynę takiego stanu jest to, że zbyt długo trwa 
okres wypłukiwania kamienia po wymianie instalacji jaka tam by ła dokonana. Mimo 
wszystko uważa, że jakość wody poprawiła się. 
Radny B. Rębas uważa, że występuje zbyt duża przepustowość rur. 
Odnośnie tematów poruszonych przez radnego Olecha to jest zaskoczony tym, że 
mieszkańcy nieczystości podrzucają za GOK. Jest to bulwersujące dlatego, że na 
terenie ZGK są wyznaczone miejsca na składowanie nieczystości. Ten temat 
zostanie uporządkowany przy pomocy pracowników społeczno – użytecznych. 
Odnośnie zatrudnienia pracowników w dziale księgowości to jeszcze nic nie jest 
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rozstrzygnięte. Na stanowisko kasierki był ogłoszony konkurs, który nie przyniós ł 
rozstrzygnięcia gdyż osoby ( 2 ), które zostały zakwalifikowane do rozmów nie 
spełniły oczekiwań (nie zdały egzaminu). W chwili obecnej rozważamy możliwość 
zatrudnienia w ramach współpracy z PUP. Przy takiej formie zatrudnienia nie 
będziemy musieli ogłaszać konkursu. Obecnie jest bardzo dużo osób po studiach 
zarejestrowanych w Urzędzie Pracy, a taka forma zatrudnienia by ła by dla nas 
korzystna gdyż otrzymamy roczną refundację. Odnośnie wykonania odwodnienia 
przy gimnazjum to ten temat nie zosta ł załatwiony, przekaże ten temat do realizacji. 
W sprawie spraw zgłoszonych przez radną Karaś poinformował, że prace 
estetyzacyjne będą wykonywane na bieżąco. Brak było pracowników, a ci co byli to  
z uwagi na ilość prac wykonywali wszystko z opóźnieniem. Obecnie prowadzimy 
nowe nabory pracowników, sadzi że te zadania będą realizowane na bieżąco. 
Odnośnie gazyfikacji poinformował, że Gmina nie wycofała się z tego 
przedsięwzięcia.  
Z informacji które posiada to wie, że w roku bieżącym ma być doprowadzenie gazu, 
nie wie jeszcze jak będzie wyglądała sprawa przyłączy do odbiorców. Sprawa 
zadaszeń będzie zrealizowana, zostaną przeniesione w inne miejsce. Odnośnie 
wszystkich spraw związanych z remontami dróg powiatowych poinformowa ł, że tym 
działaniom jest przychylny dyrektor ZDP. Stan tych dróg jest znany ale nawierzchnie 
są bardzo zniszczone i potrzebne są duże nakłady finansowe. Sukcesywnie temat 
będzie rozwiązywany. Odnośnie wniosku radnego Knittra poinformowa ł, że przy 
modernizacji oświetlenia niektóre decyzje zostały źle przemyślane. Zobaczy co 
będzie można zrobić w sprawie przeniesienia tej lampy. 
Odnośnie problemu poruszonego przez radna Lejczak poinformowa ł, że nie słyszał  
o naganie dla pracownicy GOK. Temat by ł analizowany na posiedzeniu komisji 
wspólnej. Nie jest to łatwy temat do rozwiązania. Jego zamierzeniem jest 
przekształcenia GOK w Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji z uwagi na co raz 
większą ilość przedsięwzięć w tym zakresie. Zdaje sobie sprawę z tego, że tam się 
źle dzieje. Uważa, że pracownicy musieli wykazać się dużą determinacją kierując 
takie pismo do rady. Ta decyzja na pewno wiele ich kosztowała. W odczuciu 
społecznym ta placówka źle funkcjonuje. Lepiej oceniane są placówki w terenie. Do 
ich działalności nie ma zastrzeżeń. Rozpozna zgłoszony problem nagany dla 
pracownicy, gdyż jego zdaniem ta pani pracuje bardzo aktywnie. Będzie starał się 
zmienić formę działania tej instytucji. Budynek GOK jest już prawie w całości 
odnowiony, do odrestaurowania pozosta ły jedynie sanitariaty i sala kominkowa.  
W odpowiedzi na wniosek Przewodniczącego poinformował, że będzie rozmawiał  
z dyrektorem ZDP w sprawie remontu ul. Skarszewskiej oraz parkingu przed 
zespołem szkół od ul. Sobieskiego przy hali. 
Przewodniczący Rady uważa, że tam nie ma miejsca na parking. Zwróci ł uwagę na 
fakt, że parking jest 100 m dalej. 
Wójt uważa, że ten teren należy zagospodarować gdyż psuje on wizerunek szkoły. 
W sprawie remontu przystanków – temat zgłoszony przez radnego Rębasa 
poinformował, że ten temat także będzie sukcesywnie realizowany. Przystanki 
betonowe to już przeżytek. Mamy wariant metalowo- plastikowy. Mamy w gminie 
przedsiębiorcę, który za kwotę 2 tys. byłby skłonny je wykonywać. Jest to ciekawy 
wariant i ta cena wynosi 1/3 ceny oferowanej przez firmy z zewn ątrz. Obecnie w 
drodze eksperymentu chcemy taki jeden przystanek postawi ć i jeżeli zda on egzamin 
i spełni nasze oczekiwania to ma nadzieję, że kilka takich przystanków uda się w tym 
roku zrealizować. Odnośnie zapytania radnego Olecha w sprawie utwardzenia ulicy 
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Strzeleckiej poinformował, że jest to droga gminna. W łaściciel posesji dał płyty  
a gmina piasek i tym sposobem utwardzono odcinek tej drogi.  
Radny B. Rębas prosi by podczas planowanego przeglądu dróg powiatowych 
zwrócić szczególna uwagę na stan poboczy. 
Radna I. Tkaczyszyn zwróciła się z pytaniem do Dyrektora Zespołu Szkół  
o udzielenie informacji odnośnie  incydentu jaki miał miejsce podczas wycieczki 
uczniów Gimnazjum do Poznania. Czy dyrekcja wyciągnęła wnioski w stosunku do 
nauczycieli, którzy uczestniczyli w wycieczce w roli opiekunów. 
S. Miluski – Dyrektor Zespołu Szkół poinformował, że nie zna tematu. Wyjaśni 
zgłoszony problem.  
Przewodniczący Rady Marian Adamiowicz poinformował, że do Biura Rady wpłyną 
protokoł Komisji Rewizyjnej z kontroli Zespołu Szkół. Poprosił Zastępcę Krzysztofa 
Olecha o zapoznanie radnych z treścią protokołu. 
Zastępca Przewodniczącego odczytał protokoł z kontroli Zespołu Szkół / załącznik Nr 
14 do protokołu/. 
Przewodniczący rady Marian Adamowicz otworzył dyskusje nad protokołem. 
S. Miluski – Dyrektor ZSz poinformował, że wspólnie z członkami Komisji pracował 
bardzo wnikliwie w trakcie trwania kontroli. Wynik kontroli jest dla niego 
satysfakcjonujący. Zawarte sugestie zostaną wykorzystane w dalszej pracy tej 
placówki. Jednocześnie poinformował, że nie widzi możliwości zmniejszenia liczby 
etatów w świetlicy. Powyższe motywuje tym, ze w Gimnazjum uczy się 247 uczniów 
dojeżdżających, którym musi zapewnić opiekę od 730 do 1530. Na jednego 
nauczyciela nie może przypadać więcej uczniów niż 25. W ciągu dnia jest różne 
obłożenie tych świetlic. Z uwagi na brak środków na realizację zastępstw 
tematycznych młodzież w przypadku braku nauczyciela jest odsy łana na świetlicę. 
Nauczyciel w ciągu tygodnia może realizować 26 godzin opieki. Odnośnie 
organizowania jednego przetargu na zakup opa łu przez jego zaopatrzeniowca także 
uważa, że tego tematu nie można zrealizować. Nie jest możliwe techniczne by zgrać 
terminy dostawy opału do wszystkich placówek na ten sam dzień. Jeżeli jego 
zaopatrzeniowiec będzie zajmował się organizacją przetargów dla każdej szkoły 
oddzielnie to nie będzie mógł od niego wymagać realizacji zadań wynikających  
z zakresu obowiązków gdyż nie będzie w stanie go realizować. Uważa, że 
stanowisko Komisji rewizyjnej jest obiektywne. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że w stosunku do innych szkół 
w Gimnazjum występuje niska stawka za ogrzewanie 1m2. 
Radny B. Rebas poinformował, że uczniowie narzekają, że w szkole jest za zimno. 
Radny P. Pałubicki poinformował, że podtrzymuje stanowisko w sprawie świetlic. 
Uważa, że należy zmniejszyć zatrudnienie o 1 i ½ etatu, a środki zaoszczędzone  
z tego tytułu przekazać na realizację zastępstw tematycznych.  
Radna J. Karaś zwróciła uwagę na fakt, że to nie jest tak proste jak się radnemu 
wydaje. Przy takiej ilości uczniów opieka na świetlicach musi być właściwa. Jeden 
opiekun przy 2 klasach mających godzinę wolną nie wystarcza. Praca na świetlicy 
jest bardzo odpowiedzialna i trudna. Świetlicowa odpowiada za ucznia w tym czasie. 
Jej uwagę a zarazem niepokój wzbudzi ł zapis, że w czasie przerwy sprzątaczki 
pilnowały dzieci. Uważa, że jest to poważny zarzut, gdyż w trakcie przerw dyżury 
powinni pełnić nauczyciele zgodnie z harmonogramem, który powinien być 
opracowany. Nauczyciel ponosi odpowiedzialność za cto, co się stanie na przerwie. 
S. Miluski wyjaśnił, ze członkowie Komisji podczas tych kilku godzin pobytu mogli 
odnieść takie wrażenie, że sprzątaczki pilnują dzieci. Wyjaśnił, że nauczyciele mają 
obowiązkowe,  zgodnie z harmonogramem dyżury na korytarzach w trakcie przerw. 
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Zwrócił także uwagę na to, że wszyscy pracownicy szkoły tworzą jeden zespół. Nie 
wyobraża sobie sytuacji, że nauczyciele odpowiadają tylko za dydaktykę,  
a sprzątaczki za sprzątanie. Uważa, że należy się uzupełniać w celu zapewnienia 
bezpieczeństwa na terenie szkoły. Uczniowie są bardzo uciążliwi i sprzątaczki   
w czasie przerw także zwracają uwagę na zachowanie. 
Radna J. Karaś zwróciła się także z pytaniem do członków komisji, czy ponownie 
sugeruje zmniejszenie liczby oddzia łów w szkole poprzez zwiększenie liczby dzieci  
w klasach. 
Radny B. Rębas uważa, że tak, gdyż są inne warunki nauczania w grupach. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że ten temat był bardzo 
dokładnie analizowany przy zatwierdzaniu arkuszy organizacyjnych szko ły na 
bieżący rok szkolny. Niedługo znów będzie zatwierdzanie arkuszy i te uwagi będzie 
można wykorzystać. Odnośnie pilnowania dzieci przez sprzątaczki w czasie przerw 
uważa, że to nie jest złe, że się do tego włączają. Są pomocne w czasie przerw, gdyż 
zwrócą uwagę na zachowanie uczniów. Nauczyciel ma duży rejon oraz inne zadania 
a obecność tych pań przyczynia się do większego bezpieczeństwa. 
Radny M. Mnich stwierdził, że podczas pobytu w innych placówkach tego typu także 
zauważył, że pracownicy obsługi także aktywnie uczestniczyli w zapewnieniu 
bezpieczeństwa uczniów w czasie przerw. 
Radny B. Rebas stwierdził, że może członkowie komisji otrzymali złą informację 
jednak podtrzymuje stanowisko, że na trzy świetlicowe obecne w tym czasie w 
świetlicy na korytarzach nie było  żadnego nauczyciela. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że dobrze się składa, że są 
uwagi. Sadzi, że będą one pomocne dyrektorowi w dalszej pracy. Przypomnia ł 
Dyrektorowi o obowiązku pisemnego złożenia odpowiedzi na zarzuty zawarte  
w protokole. Zamknął dyskusję nad protokołem z kontroli Zespołu Szkół. 
 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że do biura rady wpłynęło 
pismo uczniów Gimnazjum klasy IIIe w sprawie dofinansowania wycieczki klasowej. 
Zapoznał radnych z treścią pisma / załącznik Nr 15 do protokołu/. Ponadto 
poinformował, że młodzież z tej klasy chodziła po wszystkich zakładach w celu 
pozyskania środków na ten cel. Część tej młodzieży pochodzi z ubogich rodzin  
i uważa, że można ze środków przeznaczonych w budżecie na działalność rady 
przeznaczyć pewną kwotę na ten cel. 
Radca Prawny poinformowała, że nie ma takiej możliwości prawnej. 
Radna J. Karaś uważa, że uczniowie tej klasy powinni zgłosić się z takim wnioskiem 
do Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
T, Kołacka poinformowała, że pismo takiej treści wpłynęło do Komisji i zostało 
rozpatrzone negatywnie. Gminna Komisja ze swoich środków nie może także 
dofinansowywać wycieczek wszystkim uczestnikom. Z tej formy dofinansowania 
mogą skorzystać konkretnie wskazani uczniowie z rodzin dotkniętych tym 
problemem. 
Wójt Gminy sądził, że szkoła będzie mogła organizować zabawy i w ten sposób 
pozyskiwać środki, które będą mogły być wykorzystywane na takie formy 
wypoczynku młodzieży, jednak nasze prawo nie pozwala na organizację tego typu 
imprez w szkołach. 
S. Miluski zauważył, że po ostatniej takiej imprezie wraz z Wójtem t łumaczyli się  
w Kuratorium. Z mocy prawa jako dyrektor móg ł ponieść konsekwencję. 
Radny P. Pałubicku uważa, że uczniowie mogli by sami pozyskiwać środki chociażby 
organizując różnego rodzaju aukcje lub przygotowując przedstawienie. Jeżeli zaś 
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chodzi o tę prośbę to uważa, że radni mogą przekazać diety lub część tej diety na ten 
cel.   
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że jest to szczytny cel i prosi by 
każdy z radnych indywidualnie podjął decyzję, czy wspomoże tę młodzież. 
Zastępca Przewodniczącego zapoznał radnych z treścią pisma sołectwa Borzęcinko-
Brzeziniec dotyczącego stanu przystanków PKS na ich terenie / za łącznik Nr 16 do 
protokołu/. 
Wójt Gminy zauważył, że w poprzedniej kadencji postawiono jeden nowy przystanek 
w Podolu Małym, w tej kadencji postawiliśmy dwa w krzywaniu i Grabinie. Przystanki 
to niby zadanie firm przewozowych ale zgodnie z tym co powiedzia łem wcześniej 
będziemy ten temat rozwiązywać. 
Radny B. Rębas poinformował, że rada sołecka w tej sprawie wystąpiła także do 
PPKS i otrzymała negatywna odpowiedź. Mieszkańcom nie chodzi o nowe przystanki 
ale o odnowienie istniejących oraz o przyjęcie takich rozwiązań by w tych obiektach 
nie można było spożywać alkoholu, gdyż obecnie niejednokrotnie służą temu celowi. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że w związku z obietnicami Wójta 
w tym zakresie należy poczekać na realizację.  
 
Ad 9 
 

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1530 dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
 
                                                                                                                                                                                                   
Protokołowała:                                                                                                                   
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                               Przewodniczący 
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